



DER GRENZGÄNGER E1&2

GRENSELAND



Gunnar Vikene führte bei Spielfilmen, Serien und Werbespots Regie und verfasste Drehbücher. Mit seinem Film „Der Himmel stürzt ein“ gewann er den Publikumspreis der NFL 2003, mit „Vegas“ kehrte er 2009 zurück.

Die Serie „Ran“ fürs norwegische TV2 wurde 2005 zum ersten TV-Erfolg. Die Komödie „Kill Billy“ („Here is Harold“, NFL 2015) über die rachsüchtige Entführung des IKEA-Gründers war sein bisher größter internationaler Festivalhit.

Gunnar Vikene has directed and written theatrical films, TV series, and commercials. He won the audience prize at the 2003 NFL with “Falling Sky”, and was back in Lübeck in 2009 with “Vegas”. The 2005 mini-series “Ran” for Norwegian TV2 was his first success in episodic. His biggest international festival hit to date was his comedy “Kill Billy” (NFL 2015) about a revenge-driven kidnapping of IKEA’s founder.

Principled policeman Nikolai is shaken when he discovers that his family is involved in a murder case. Oslo cop Nikolai Andreassen (Tobias Santelmann) believes in doing things by the book. The charismatic man comes from a family of cops and battles constantly for justice and human dignity. But he keeps his personal life strictly secret at work. Nikolai goes on vacation back home near the Swedish border to visit his father and brother, and recuperate from a taxing investigation. When a body is found and his brother Lars, still drunk after a night of carousing, is called to the scene, Nikolai is happy to offer his professional support. Before he knows it, Nikolai becomes directly involved in an investigation that will end up turning his world upside down. His family appears to know more about the case than he would like. As Nikolai begins wrestling with his moral principles, and covering up evidence, his colleague Anniken (Ellen Dorrit Petersen) starts a parallel investigation.

Der prinzipientreue Polizist Nikolai gerät ins Wanken, als er entdeckt, dass seine Familie in einen Mordfall verwickelt ist. Dem Osloer Cop Nikolai Andreassen (Tobias Santelmann) geht nichts über ein klares Regelwerk. Er kommt aus einer Familie von Polizisten, und so kämpft der charismatische Mann stets für Gerechtigkeit und Menschenwürde. Sein Privatleben hält er allerdings streng geheim. Während eines Heimaturlaubs an der schwedischen Grenze bei seinem Vater und Bruder will Nikolai sich von anstrengenden Ermittlungen erholen. Als sein Bruder Lars noch betrunken nach durchzechter Nacht zu einem Leichenfund gerufen wird, bietet Nikolai selbstverständlich seine Unterstützung an. Ehe er sich versieht, wird Nikolai plötzlich in die Ermittlungen verwickelt, die seine Welt vollends auf den Kopf stellen. Seine Familie scheint bei diesem Fall mehr zu wissen, als ihm recht ist. Als für Nikolai ein Ringen um seine moralischen Prinzipien beginnt und er Spuren verwischt, nimmt seine Kollegin Anniken (Ellen Dorrit Petersen) Ermittlungen auf.

Deutsche Premiere

Sa 4.11.
20:00h
Koki

Norwegen 2017, 8 x 45 Min., norweg. OF, engl. UT

C: Megan Gallagher R: Gunnar Vikene B: Megan Gallagher, Alexander Opsal K: Håvar Karlsen, John-Erling H. Fredriksen D: Tobias Santelmann (Nikolai Andreassen), Ellen Dorrit Petersen (Anniken), Benjamin Helstad (Lars Andreassen), Bjørn Skagestad (Hans Olav Andreassen) P: Håkon Briseid, Monster Scripted WS: DRG V: Sky Deutschland Fernsehen